



Minutes

Date/ time:	December 12, 2024	Location:	LINKS High School - Virtual
--------------------	-------------------	------------------	-----------------------------

Present	Maria Caldarella- Principal Teresa Cappellano- Parent, Chair Person Sara Gurreri- Teacher Shannen Ciricillo- Professional Myriam Farley- Support Staff, Secretary Anthony Clarizio- Parent, treasurer Patrizia Petrecca – Community representative
Regrets	Julia Giannacopoulos- Teacher Domenica Sollecito- Parent
1.	Welcome Call meeting to order at 7:10 pm

2.	Reading and Approval of the Agenda Motion 1: Moved by A. Clarizio; seconded by M. Farley to approve the December 12th, 2024 meeting agenda. All in favour.
-----------	---

3.	Adoption of the minutes of the Meeting on October 29, 2024 Motion 2: Moved by M. Farley; seconded by S. Gurreri to adopt the October 29 th , 2024, meeting minutes. All in favour.
-----------	--

4.	Business arising from the minutes
4.1	information
4.2	information

5.	New Business
5.1	approval Anti-Bullying & Anti-Violence Action Plan 24-25 M. Caldarella presents the LINKS Anti-Bullying & Anti-Violence action plan for the 2024-2025 school year. The document remains very similar to our document from last year with some minor adjustments and changes to adapt after implementing the plan last year. Motion 3: Moved by T. Cappellano; seconded by A. Clarizio to approve the Anti-Bullying & Anti-Violence Action plan for the 2024-2025 school year. All in favour.
5.2	approval Fundraiser-Intergenerational Cookbook (V. Lacroce) Mr. Lacroce would like to collaborate with the WOTP students to create an intergenerational cookbook to sell to fundraise for the Montreal Neurological Institute. The project will culminate in a formal

		tasting event, "Cook for a Cure", in Spring 2025. Money will be collected through a Go Fund Me. Motion 4: Moved by T. Cappellano; seconded by A. Clarizio to approve the cookbook fundraiser. All in favour.
5.3	information	Diversified Learning Pathway (replace MAP) LINKS is in the process of changing the current MAP (modified academic program) pathway. The new program will be called the Diversified Learning Pathway and will incorporate the <i>Culture et citoyenneté Québécoise</i> program put in place by the Ministry of Education. Subjects taught will remain the same however, they are modifying the competencies within each level to help support the differentiated learning that our students need. A select group of teachers has been working closely with the members of the school board and teachers at John Grant to create the new program and adapt it to the needs of our student profile now. They are also working on developing resources for teachers working within the new program.
5.4	information	Principal Selection Criteria The members of the governing board will review the principal selection criteria and make the modifications necessary. Once it is approved it will be sent to the school board.
5.5	information	Ryan's Way This year the LINKS variety show will be dedicated to Dennis Ryan a LINKS teacher who passed away in November. More information to follow in the coming weeks.
5.6	information	Staff Appreciation Week February 10th The governing board discusses how to highlight staff appreciation week this year. M. Caldarella would like to have more parents involved to show appreciation to the team.
5.7	information	Crisis Prevention Intervention Crisis prevention intervention is a training offered by the Student Service Department to help support staff working with students with a higher level of need. CPI focuses on prevention, de-escalation and how to support a student and staff during a crisis and post crisis. To help support all staff, M. Caldarella has chosen to certify a staff member as a CPI instructor to be able to offer the certification to all staff that are part of the LINKS team. Having an instructor on sight will also provide opportunities for staff to run drills and refresh their intervention skills.
5.8	approval	Additional Ped Day-March 10, 2025 The school calendar was missing a ped day that needed to be added. March 10 th , 2025 was voted on by staff counsel. Motion 5: Moved by T. Cappellano; seconded by A. Clarizio to approve the addition of a ped day on March 10, 2025. All in favour.

6.		Reports
6.1	Information	Principal's Report- See attached report

6.2	Information	Parent Delegate Report- See attached report
6.3	Information	Professional's Report- See attached report
6.4	Information	Teacher's Report- See attached report
6.5	Information	Support Staff Report- See attached report

7.	Question period for the public	
-----------	---------------------------------------	--

8.	Varia	
8.1		
8.2		

9.	Date of next meeting: February 11, 2025	
-----------	--	--

10.	Adjournment Motion 6: Moved by S. Gurreri; seconded by A. Clarizio to adjourn the meeting at 8:23. All in Favour.	
------------	--	--

Gurreri
27/2/25

T Cappellano
27/02/25



Procès-verbal

Date/heure :	12 décembre 2024	Lieu :	École secondaire LINKS - Virtuel
---------------------	------------------	---------------	----------------------------------

Présent	Maria Caldarella- Directrice Teresa Cappellano- Parent, présidente Sara Gurreri- Enseignante Shannen Ciricillo- Professionnelle Myriam Farley - Personnel de soutien, secrétaire Anthony Clarizio- Parent, trésorier Patrizia Petrecca – Représentante communautaire
Regrets	Julia Giannacopoulos- Enseignante Domenica Sollecito- Parent
1.	Bienvenue Convocation à l'ordre à 19 h 10

2.	Lecture et adoption de l'ordre du jour Motion 1 : Proposée par A. Clarizio; appuyée par M. Farley pour à adopter l'ordre du jour de la réunion du 12 décembre 2024. Tous en faveur.
-----------	--

3.	Adoption du procès-verbal de la réunion du 29 octobre 2024 Motion 2 : Proposée par M. Farley; appuyée par S. Gurreri pour approuver le procès-verbal de la réunion du 29 octobre 2024. Tous en faveur.
-----------	---

4.	Affaires découlant du procès-verbal
4.1	Information
4.2	Information

5.	Nouvelles affaires
5.1	Approbation Plan d'action contre l'intimidation et la violence 24-25 M. Caldarella présente le plan d'action LINKS contre l'intimidation et la violence pour l'année scolaire 2024-2025. Le document demeure très similaire à notre document de l'année dernière, avec quelques ajustements et changements mineurs à adapter après la mise en œuvre du plan l'an dernier. Motion 3 : Proposée par T. Cappellano; appuyée par A. Clarizio pour approuver le Plan d'action contre l'intimidation et la violence pour l'année scolaire 2024-2025. Tous en faveur.

5.2	Approbation	<p>Collecte de fonds - Livre de recettes intergénérationnel (V. Lacroce)</p> <p>M. Lacroce aimerait collaborer avec les étudiants du program FPT pour créer un livre de cuisine intergénérationnel à vendre pour amasser des fonds pour l'Institut neurologique de Montréal. Le projet culminera avec une dégustation officielle, « Cook for a Cure », au printemps 2025. La collecte de fonds ce fera par une page Go Fund me.</p> <p>Motion 4 : Proposée par T. Cappellano; appuyée par A. Clarizio pour approuver la collecte de fonds pour le livre de recettes. Tous en faveur.</p>
5.3	Information	<p>Parcours d'apprentissage diversifié (remplacer le PAM)</p> <p>LINKS est en train de modifier le parcours actuel du programme d'études modifié. Le nouveau programme s'appellera le Parcours d'apprentissage diversifié et intégrera le <i>programme</i> Culture et citoyenneté québécoise mis en place par le ministère de l'Éducation. Les matières enseignées resteront les mêmes, mais elles modifient les compétences de chaque niveau pour aider à soutenir l'apprentissage différencié dont nos élèves ont besoin.</p> <p>Un groupe restreint d'enseignants travaille en collaboration avec les membres de la commission scolaire et les enseignants de John Grant pour créer le nouveau programme et l'adapter aux besoins de notre profil d'élève. Ils travaillent également à l'élaboration de ressources pour les enseignants qui travaillent dans le cadre du nouveau programme.</p>
5.4	Information	<p>Critères de sélection des directeurs principaux</p> <p>Les membres du conseil d'établissement examineront les principaux critères de sélection et apporteront les modifications nécessaires. Une fois approuvé, il sera envoyé au conseil scolaire.</p>
5.5	Information	<p>La façon de Ryan</p> <p>Cette année, le spectacle de fin d'année sera dédiée à Dennis Ryan, un enseignant de LINKS décédé en novembre. Plus d'informations suivront dans les prochaines semaines.</p>
5.6	Information	<p>Semaine d'appréciation du personnel le 10 février</p> <p>Le conseil d'établissement discute de la façon de souligner la semaine d'appréciation du personnel cette année. M. Caldarella aimerait que plus de parents participent pour montrer leur appréciation à l'équipe.</p>
5.7	Information	<p>Intervention en prévention des crises</p> <p>L'intervention en prévention des crises (Crisis prevention intervention) est une formation offerte par le Service aux étudiants pour aider le personnel de soutien qui travaille avec les élèves ayant un niveau de besoin plus élevé.</p> <p>CPI met l'accent sur la prévention, la désescalade et la façon de soutenir un élève et un personnel pendant une crise et après une crise. Pour aider à soutenir tout le personnel, M. Caldarella a choisi de certifier un membre du personnel comme instructeur CPI afin de</p>

		pouvoir offrir la certification à tous les membres du personnel qui font partie de l'équipe LINKS. La présence d'un instructeur permettra également au personnel d'effectuer des exercices et de rafraîchir ses compétences en intervention.
5.8	Approbation	<p>Journée pédagogique supplémentaire- 10 mars 2025</p> <p>Il manquait au calendrier scolaire une journée pédagogique qui devait être ajoutée. Le 10 mars 2025 a été voté par le conseil d'enseignant.</p> <p>Motion 5 : Proposée par T. Cappellano; appuyée par M. A. Clarizio pour d'approuver l'ajout d'une journée pédagogique le 10 mars 2025. Tous en faveur.</p>

6.		Rapports
6.1	Information	Rapport du directeur d'école - Voir le rapport ci-joint
6.2	Information	Rapport du parent délégué - Voir le rapport ci-joint
6.3	Information	Rapport du professionnel - Voir le rapport ci-joint
6.4	Information	Rapport de l'enseignant - Voir le rapport ci-joint
6.5	Information	Rapport du personnel de soutien - Voir le rapport ci-joint

7.		Période de questions pour le public
-----------	--	--

8.		Varia
8.1		
8.2		

9.		Date de la prochaine réunion : 11 février 2025
-----------	--	---

10.		<p>Ajournement</p> <p>Motion 6 : Proposée par S. Gurreri; appuyée par A. Clarizio pour ajourner la séance à 20 h 23. Tous en faveur.</p>
------------	--	--

Cappellano
27/02/25

Gille
27/2/25